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    Protokolljustering:    

43 § SAMMANTRÄDETS KONSTITUERANDE 

 

SAMMANTRÄDETS ÖPPNANDE 

Sammanträdet inleds kl. 16 på S-markets parkering i Sviby för att utföra 

granskning av omkringliggande markområde samt daghemsbyggnaden Di-

amanten. Mötet fortsätter kl. 17.10 på kommunkansliet för att behandla 

ärendelistan för dagen. 

 

SAMMANKALLNING OCH BESLUTFÖRHET 

Kommunstyrelsen konstaterar att sammanträdet är lagligt sammankallat och 

beslutfört. 

 

PROTOKOLLJUSTERING 

Till protokolljusterare utses Mika Nordberg och Linda Fagerlund. 

 

FÖREDRAGNINGSLISTAN 

Föredragningslistan godkänns enhälligt. 

_______________ 
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    Protokolljustering:    

44 § ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

Kommunstyrelsen delges: 

1. Information om mötet med Medis den 21.3.2023. 

 

BESLUT:  

Antecknas till kännedom.  

_______________ 
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    Protokolljustering:    

45 § GRANSKNING AV KOMMUNFULLMÄKTIGES PROTOKOLL AV 

DEN 7.3.2023 

 

Enligt 49 § 3 mom. kommunallagen för landskapet Åland (ÅFS 1997:73) 

och Jomala kommuns förvaltningsstadga 48 § 2 mom. 2 p. ska kommunsty-

relsen granska lagligheten av de beslut som fattas av kommunfullmäktige. 

 

Kommunfullmäktige har hållit sammanträde den 7.3.2023. Protokollet i sin 

helhet finns att läsa på kommunens webbplats, på adressen 

www.jomala.ax/protokoll, under fliken Protokoll. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen konstaterar att besluten har tillkommit i laga ordning och 

kan verkställas. 

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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    Protokolljustering:    

Dnr: DIARIET     349/22      

 

46 § DETALJPLANEÄNDRING FÖR KVARTEREN 43131 OCH 43133 

PÅ SOLBERGET, VESTERKALMARE 

 

KST § 235/7.12.2022: 

Vik. kommunsekreterarens beredning: 

Nora Hus Ab har inkommit med en anhållan om detaljplaneändring av 

kvarteren 43131 och 43133 på Solberget i Västerkalmare. Av anhållan 

framgår att avsikten med ändringen vore att ta bort tvånget på en halv käl-

lare vid nybyggnation samt ändra beteckningen för vissa tomter för att möj-

liggöra byggande av radhus. Sökanden föreslår Tiina Holmberg som plan-

läggare. Anhållan, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga A – KST § 235 

 

Kommunens planläggare har lämnat utlåtande över anhållan, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga B – KST § 235 

 

Av utlåtandet framgår att den nuvarande detaljplanen för området bygger på 

natur- och terrängförhållandena och hållbart byggande, därför föreslås att 

ändring av våningstalet inte medges i kvarter 43131. I kvarter 43133 tomt 1 

kan tvånget på källare ändras till tvång på sluttningshus med olika golvni-

våer som följer terrängen och gatans höjdläge. För tomt 4 i kvarter 43133 

kan kravet på källare tas bort, de omringande gatornas höjdläge gör att tom-

ten behöver fyllas ut och höjdskillnaden på tomten är inte tillräckligt stor 

för att motivera en källarvåning.  

 

Kravet på källarvåning i kvarter 43131 kan underlättas med att om man inte 

vill bygga källarvåning så kan man bygga en sockel vars höjd motsvarar 

höjden på en källarvåning.  

 

Viktigt är att i detaljplaneändringen intas en allmän bestämmelse som ut-

tryckligen förbjuder att sluttningarna fylls ut och ändras till plana områden 

med slänt mot park, utformningen av de färdiga tomterna ska följa formen 

av höjdkurvorna i detaljplanen och vid tomtgräns mot parkområde ska tom-

terna ha samma höjd som den orörda terrängen, mellan gata och byggnad är 

det tillåtet att fylla ut tomten till en maximal höjd 70 cm ovan färdig gata. 

   

  Planläggaren förordar: 

- Att höja exploateringstalet från 0,2 till 0,25 är förenligt med andra delar 

av bostadsområdet. 

- Att ändra markanvändningen i kvarter 43131 för att möjliggöra byggande 

av radhus. 

- Detaljplanen som helhet förutsatt att villkoren i utlåtandet beaktas. 

- Att Tiina Holmberg kan godkännas som planläggare.  

 

  Kommunens planläggare är inkallad som sakkunnig. 
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    Protokolljustering:    

  Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar godkänna anhållan om detaljplaneändring av 

kvarteren 43131 och 43133 på Solberget i Västerkalmare förutsatt att plan-

läggarens utlåtande beaktas. Markägarna åtar sig att stå för planläggnings-

kostnaderna. Kommunstyrelsen beslutar godkänna Tiina Holmberg som ex-

tern planläggare. Separata målsättningar för detaljplanen ska inlämnas.  

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 

KST § 46/27.3.2023: 

Den externa planläggaren har 9.3.2023 inlämnat nya målsättningar för de-

taljplaneändring av kvarteren 43131 och 43133 på Solberget. De uppdate-

rade målsättningarna, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga C – KST § 46 

 

Målsättningarna innebär att: 

• Planbeteckningen för tomterna 2–4 i kvarter 43131 ändras från egna-

hemsbebyggelse BE -> till radhusbebyggelse BER. 

• Exploateringstalet i kvarter 43131 höjs från 0,2 till 0,25 som följer samma 

e-tal som området har sedan tidigare för radhustomter. 

• Våningstalet för tomt 1 och 4 i kvarter 43133 ändras från tvingande ½I till 

riktgivande ½I. 

• Byggnaderna anpassas till terrängen genom att hustyp, placering och 

golvnivåer planeras så att fyllningar och sprängningar undviks. 

• Påfyllning begränsas till maximalt 1,5 meter mot gatuområde. 

• Tomterna ska ha samma höjd som den orörda terrängen vid tomtgräns 

mot parkområde. 

  

Målsättningarna i sin reviderade form är godkända av kommunens planläg-

gare och planerare.  

 

Kommunens planerare och planläggare är kallade som sakkunniga. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar godkänna målsättningarna enligt bilaga C. 

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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    Protokolljustering:    

Dnr: DIARIET     271/21      

 

47 § DETALJPLANERING FÖR FASTIGHETERNA 3:16, 1:23 OCH 1:15 

I KALMARNÄS, VESTERKALMARE  

 

KST § 8/24.1.2022: 

Kommunsekreterarens beredning:  

Ägaren till fastigheterna Näset RNr 1:15 (170-431-1-15), Norrnäs RNr 1:23 

(170-431-1-23) och Södergård RNr 3:16 (170-431-3-16) i Västerkalmare 

har inkommit med en anhållan om detaljplanering och detaljplaneändring 

av området. Av anhållan framgår att avsikten är att detaljplanera för att 

kunna stycka nya bostadstomter. Anhållan, enligt bilaga:  

 ./. Bilaga A – KST § 8 

 

Kommunens planläggare har lämnat utlåtande över anhållan. Planläggarens 

utlåtande, enligt bilaga:  

 ./. Bilaga B – KST § 8 

 

Av utlåtandet framgår följande: 

1. Området utgör en tillräckligt stor och ändamålsenlig helhet för att detalj-

planeras. Målsättningarna följer delgeneralplanens syfte och kan ligga till 

grund för detaljplaneringen.  

2. Vid detaljplaneringen får ca 50 % av BS-1-områdena användas som 

tomtmark.  

3. Planläggaren avråder från att ta med kvarter 4316 i detaljplanen då mar-

kägaren under 2021 sålt tomterna och då byggande delvis inletts. Detaljpla-

nen för kv. 4316 förnyades 2013.  

4. Planläggaren föreslår att bostadsfastigheten Westwind RNr 1:22 (170-

431-1-22) och det samfällda området Lastnings- och Vedplats RNr 878:1 

(170-431-878-1) tas med i detaljplaneringen då dessa områden befinner sig 

inne i planområdet och då vägförbindelse till dessa fastigheter bör ordnas i 

samband med detaljplaneringen.  

5. Planläggaren föreslår att norra delen av kommunens fastighet Skoltomten 

RNr 1:50 (170-431-1-50) tas med i detaljplaneringen då en ny väganslut-

ning till nya planområdet bör reserveras.  

6. Utredning över vatten- och avloppsledningarnas kapacitet till området 

behöver utföras av kommunen innan slutlig detaljplan kan godkännas.  

7. Den externa planläggaren kan godkännas som planläggare för projektet.  

8. Kommunen fakturerar fastighetsägaren för kostnader och den tid som an-

vänds för konsultering av projektet. 

 

Kommunens planläggare är inkallad som sakkunnig.  

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen ställer sig positiv till en detaljplanering av det aktuella 

området. Kommunstyrelsen önskar dock att markägaren inkommer med 

svar gällande punkt 3-5 i beredningen ovan innan slutlig ställning tas gäl-

lande anhållan. Om grannfastigheterna är intresserade av att delta i detalj-
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Kommunstyrelsen 27.3.2023 kl. 16:00 

 

 

 

    Protokolljustering:    

planeringen och dess kostnader ska ärendet kompletteras med en uppdate-

rad anhållan.  

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 

KST § 45/14.3.2022: 

Kommunsekreterarens beredning:  

Markägaren har inkommit med en förnyad anhållan om detaljplanering. Av 

den förnyade anhållan framgår det att punkt 3-5 i beredningen ovan nu har 

uppfyllts. Ändringarna är följande: 

- Kvarter 4316 har lämnats utanför detaljplanen.  

- Fastigheterna Westwind RNr 1:22 och Lastnings- och Vedplats RNr 878:1 

har tagits med i detaljplanen. De berörda markägarna har lämnat samtycke 

till att delta i detaljplaneringen, dock ej till kostnaderna. 

- Norra delen av kommunens fastighet Skoltomten RNr 1:50 har tagits med 

i detaljplanen.  

 

Förnyad anhållan om detaljplanering, enligt bilaga:  

 ./. Bilaga C – KST § 45 

 

Den huvudsakliga markägaren, alltså ägaren till fastigheterna Näset RNr 

1:15, Norrnäs RNr 1:23 och Södergård RNr 3:16 har 8.3.2022 samtyckt till 

att ensam stå för planläggningskostnaderna. Kommunens planläggare har 

även 8.3.2022 samtyckt till att ärendet förs vidare för fortsatt planläggning.  

 

Kommundirektörens förslag:  

Kommunstyrelsen beslutar godkänna anhållan om detaljplanering enligt bi-

laga C. Anhållan godkänns vidare under förutsättning att den huvudsakliga 

markägaren åtar sig att stå för samtliga planläggningskostnader. Tiina 

Holmberg godkänns som extern planläggare och kan därmed ta fram ett för-

slag till detaljplan. Kommunstyrelsen konstaterar även att eventuella förav-

tal och markanvändningsavtal ska ingås och godkännas av kommunstyrel-

sen innan detaljplanen antas.  

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns.  

_______________ 

KST § 150/12.9.2022: 

Vik. kommunsekreterarens beredning: 

Extern planläggare Tiina Holmberg har 24.8.2022 inkommit med förslag till 

detaljplan för kvarteren 42-46 samt jord-och skogsbruks-, ströv-, park- och 

trafikområden i Västerkalmare by. Förslag till detaljplan och –planändring 

jämte beskrivning av 24.8.2022, enligt bilaga: 

                       ./.                 Bilaga D – KST § 150 
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    Protokolljustering:    

Planområdet finns i norra Kalmarnäs väster om Kalmarnäsvägen. Detalj-

planen omfattar ett 13,8 ha stort område inkluderande fastigheterna 1:15, 

1:22, 1:23, 1:57, 3:16, 878:1 och en del av 1:50 i Västerkalmare by.  

 

Kommunens planläggare har skrivit ett utlåtande i vilket konstateras att för-

slaget följer målsättningarna och kan tas vidare till samråd. Planläggarens 

utlåtande, enligt bilaga: 

                       ./.                 Bilaga E – KST § 150 

 

Enligt 30 § plan- och bygglagen (ÅFS 2008:102) ska de som berörs av en 

plan, om det kan anses vara ändamålsenligt med planens syfte och bety-

delse, ges tillfälle till samråd och att yttra sig skriftligen eller muntligen 

över planförslaget. Enligt 8 § 2 mom. plan- och byggförordningen (ÅFS 

2008:107) ska ett meddelande om samråd delges berörda per post, anslås på 

kommunens anslagstavla eller publiceras i minst en lokal tidning med all-

män spridning i landskapet senast 14 dagar före samrådsmötet.  

 

Kommunens planläggare och planerare är inkallade som sakkunniga. 

 

Kommundirektörens förslag:  

Kommunstyrelsen beslutar hålla samråd enligt 30 § plan- och bygglagen 

gällande förslaget till detaljplan för kvarteren 42-46 samt jord-och skogs-

bruks-, ströv-, park- och trafikområden i Västerkalmare by jämte beskriv-

ning av den 24.8.2022 enligt Bilaga D. 

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 

KST § 231/7.12.2022: 

Vik. kommunsekreterarens beredning:  

Jomala kommun har genom annons i en lokaltidning 16.9.2022 och delgiv-

ning på kommunens elektroniska anslagstavla samma dag kallat till samråd 

rörande förslaget till detaljplan för kvarteren 42–46 samt jord-och skogs-

bruks-, ströv-, park- och trafikområden i Västerkalmare by.  

 

I enlighet med 30 § plan- och bygglagen hölls samråd 5.10.2022 med be-

rörda markägare och andra intressenter. Vid samrådet gavs även möjlighet 

för berörda markägare och intressenter att inkomma med skriftliga syn-

punkter fram till och med 27.10.2022. Synpunkterna som framfördes föran-

leder inga ändringar av planförslaget.  

 

Samrådsprotokoll inklusive externa planläggarens bemötande, enligt bilaga:  

 ./.  Bilaga F – KST § 231 

 

Till följd av inkomna anmärkningar har planen justerats så att planbeteck-

ningen för det samfällda området ändras från PN (park i naturtillstånd) till 

US (strövområde). Uppdaterad detaljplan och beskrivning, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga G – KST § 231 
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    Protokolljustering:    

Innan en plan antas ska kommunen ställa ut förslaget under minst 30 dagar i 

enlighet med 31 § plan- och bygglagen. 

 

Kommunens planläggare är inkallad som sakkunnig.  

 

Kommundirektörens förslag:  

Kommunstyrelsen beslutar framlägga förslaget till detaljplan för kvarteren 

42–46 samt jord-och skogsbruks-, ströv-, park- och trafikområden i Väster-

kalmare by enligt bilaga G till allmänt påseende under 30 dagar.  

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 

KST § 47/27.3.2023: 

Vik. kommunsekreterarens beredning: 

Under utställningstiden 8.12.2022-16.1.2023 har två anmärkningar inkom-

mit. 

 

Den externa planläggaren har tagit del av anmärkningarna och avgett ett 

bemötande daterat 26.1.2023, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga H - KST § 47 

 

Till följd av anmärkningarna har planförslaget kompletterats. Exempelvis är 

texten om simstrand borttagen från planbeskrivningen och vägområdet är 

bredare vid infarten till området både i plankartan och planbeskrivningen. 

Kompletteringen är så liten och av teknisk karaktär att någon ny utställning 

inte krävs. Slutligt planförslag, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga I - KST § 47 

 

Kommunens planläggare har meddelat att han anser att planförslaget enligt 

bilaga I nu kan gå vidare till kommunstyrelsen för antagande. 

 

Markanvändnings- och föravtal har 8.3.2023 ingåtts mellan kommunen och 

markägarna. Markanvändnings- och föravtal, enligt bilaga: 

  ./.  Bilaga J – KST § 47 

 

I enlighet med 49 § förvaltningsstadgan av 17.5.2022 beslutar kommunsty-

relsen om antagande och ändringar av detaljplaner inom delgeneralplane-

rade områden. 

 

Kommunens planerare och planläggare är kallade som sakkunniga. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar anta detaljplan för kvarteren 42–46 samt jord-

och skogsbruks-, ströv-, park- och trafikområden i Västerkalmare by enligt 

bilaga I. Kommunstyrelsen beslutar även godkänna markanvändnings- och 

föravtal enligt bilaga J. 
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BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET       6/23      

 

48 § DETALJPLANERING FASTIGHET 170-420-12-1 LÖVUDDA, OX2 

 

KST § 22/27.2.2023: 

Arrendatorn och ägaren till fastighet 170-420-12-1 har den 11.1.2023 in-

lämnat anhållan om detaljplanering av fastigheten för att utveckla en Ener-

gipark på området. De sökande förslår Ursula Koponen som planläggare. 

Anhållan, enligt bilaga: 

 ./. Bilaga A – KST § 22 

 

Kommunens planläggare har lämnat ett utlåtande över anhållan, enligt bi-

laga: 

 ./. Bilaga B – KST § 22 

 

Av planläggarens utlåtande framgår att det på området finns en delgeneral-

plan antagen av kommunfullmäktige § 74/20.10.2009, laga kraft 30.3.2011. 

För området finns ingen fastställd detaljplan, det finns dock en godkänd an-

sökan om detaljanläggning av 12:1, 12:2 och 2:102, KST § 25/15.2.2021 

(målsättningar har inte lämnats in). I delgeneralplanen har fastigheten 

Lövudda 12:1 reserverats som naturskyddsområde (SN), område för handel, 

förvaltning och service (HF), skyddsgrönområde (EP) samt rekreationsom-

råde (R). HF-området ska detaljplaneras innan nya tomter får styckas. Ge-

nom området visas en kommunalhuvudväg. Huvudvägen löper från Ham-

marlandsvägen vid 12:2 genom 2:102 och 12:1 genom HF-område vidare 

mot Lövuddsvägen. Vid en detaljplanering ingår, i HF-området, även om-

råde för trafikleder, parkområden samt områden för samhällsteknisk för-

sörjning. Vid detaljplanering ska även delgeneralplanens rekreationsom-

råde, skyddspark och naturskyddsområde ingå.  

 

Ansökan gäller nu att detaljplanlägga fastigheten Lövudda 12:1 för solpark, 

energiproduktion, vätgasproduktion och vätgasstation. En detaljplanering 

av området för detta ändamål följer inte delgeneralplanens syfte, och måste 

därför föregås av en ändring av delgeneralplanen till detta ändamål. För dy-

lik verksamhet såsom solpark, vätgasproduktion bör i en generalplan reser-

veras område betecknat med EE (specialområde / energi). En generalplan 

visar enligt plan- och bygglagen huvuddragen för markanvändningen i 

kommunen. Vid ändring av en delgeneraplan så behöver tillräckligt stora 

områden ingå för att inte den ursprungliga balansen mellan de olika mar-

kanvändningsslag ska omkullkastas. Det föreslås därför att även omkring-

liggande områden beaktas i ändring av delgeneralplan.  

 

Planläggaren är inkallad som sakkunnig. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar initiera en ändring av delgeneralplan för 

Möckelö och en del av Sviby. Avgränsningen för ändringen avgörs av plan-

läggningskontoret.  
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Diskussion: 

Jörgen Strand föreslår att ärendet återremitteras för vidare utredning av för-

valtningen. Förslaget vinner understöd av samtliga. 

 

BESLUT:  

Ärendet återremitteras. 

_______________ 

KST § 48/27.3.2023:  

Då målsättningarna med de omkringliggande områden som diskuterades 

27.2.2023 ännu är oklara är det möjligt att påbörja en planändringsprocess 

som endast utgår från den anhållan arrendatorn och ägaren till fastighet 

170-420-12-1 inlämnade den 11.1.2023. 

 

Kommunens planerare och planläggare är kallade som sakkunniga. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar initiera en ändring av delgeneralplan för fastig-

het 170-420-12-1. Ändringsförslaget uppgörs av kommunens planlägg-

ningskontor. 

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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    Protokolljustering:    

Dnr: DIARIET      80/23      

 

49 § FÖRSLAG TILL ÄNDRINGSBUDGET/FRITIDSFÖRVALTNINGEN 

 

KST § 49/27.03.2023: 

Sedan budgeten togs fram har en del ny information och nya omständighet-

er uppdagats. Förvaltningen har därför berett ett förslag till ändrad budget 

för fritidsförvaltningen. 

 

I budgeten finns ett driftsanslag på 10 000 euro för en terrängcykelbana. 

Anledningen till att det är driftsanslag är att det planerades på arrenderad 

mark. Det har nu framkommit att eftersom den planerade sträckningen är på 

Natura 2000-mark krävs så pass mycket åtgärder att projektet föreslås av-

brytas. 

 

Gällande solpaneler på Vikingahallens tak har kommunen beviljats icke-

budgeterat stöd från PAF-medel om 15 000 euro. 

 

Beachvolleyplanerna har beviljats ett icke-budgeterat PAF-bidrag om 6 000 

men samtidigt kostnadskalkylerats till ett högre belopp än budget. Nettoef-

fekten är att det krävs att budgeten utökas med 12 000. 

 

Det har också uppkommit ett akut behov av renovering av teknikrummet i  

Vikingahallen. En vattenskada uppdagades och åtgärdades. Detta skall bok-

föras som investering och kräver 15 000. 

 

Vidare har fritidschefens utredning kring alternativen för konstgräsplan lett 

fram till att det föreslås att denna investering flyttas till ekonomiplanen för 

2024.  

 

Slutligen har det framkommit att det vore behövligt att färdigställa 3,5 km 

sträckningen, vilket är sammanlagt 650 meter, av skidspåret så att det 

kommande vintrar går att spåra. Kostanden för detta beräknas till 37 000 

euro. Detta skulle p.g.a. arrenderad mark vara en driftskostnad. 

 

Förslaget från förvaltningen är således att: 

-  driftsbudgeten för fritidsförvaltningen justeras ner med 10 000 (terräng-

cykelbana) men upp med 37 000 (skidspår) (nettoeffekt 27 000 euro) 

- Investering i Vikingahallen (85101) sänks med 15 000 genom att en in-

komst om 15 000 läggs till 

- Investering i idrottsanläggningar (85113) utökas med 12 000 så att netto-

kostnaden blir 30 000 euro  

- En ny renoveringsinvestering i Vikingahallen läggs till med beloppet 

15 000 euro 

- Investering Konstgräsplan (85102) skjuts fram till ekonomiplan 2024, 

detta minskar investeringsbudgeten 2023 med 362 500 euro. 
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    Protokolljustering:    

Totalt justeras driftsbudgeten så att kostnaderna ökar med 27 000 euro me-

dan investeringsbudgeten minskar med 350 500. Det bör noteras att belop-

pet för konstgräsplan kan komma att justeras i budget 2024 beroende på 

vilka ställningstaganden kommunen gör. 

 

Fritidschefens utredning kring konstgräsplan, enligt bilaga: 

 ./. Bilaga A – KST § 49 

 

Fritidschefen är kallad som sakkunnig. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå för fullmäktige att  

 

- Driftsbudgeten för fritidsförvaltningen utökas med 20 000 med anledning 

av att terrängcykelbanan stryks men att motionsbanan istället prepareras 

för att kunna dra ett 3,5 km skidspår 

- Investering i Vikingahallen (85101) sänks med 15 000 genom att en in-

komst om 15 000 läggs till 

- Investering i idrottsanläggningar (85113) utökas med 11 000 så att netto-

kostnaden blir 29 000 euro  

- En ny renoveringsinvestering i Vikingahallen läggs till med beloppet 

15 000 euro 

- Investering Konstgräsplan (85102) skjuts fram till ekonomiplan 2024 

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET      87/22      

 

50 § FÖRÄNDRINGSFÖRSLAG AV PRINCIPER FÖR MEDLEMS- OCH 

VERKSAMHETSBIDRAG 

 

KST § 50/27.3.2023: 

Fritidschefens beredning: 

Ålands idrott och dess medlemsföreningar, inklusive Jomala IK, FBC 

Åland och Gymnastics Åland, har presenterat ett förslag om att kommuner-

na skulle ändra inlämningsdatum för idrottsbidrag, ändra medlemsinterval-

let samt fördelning av bidrag. Till följd av detta har Fritidsförvaltningen ta-

git fram ett förslag till ändring av de nyligen fastslagna ”Principer för fri-

tidsförvaltningens medlems- och verksamhetsbidrag”. Ändringarna är gul-

markerade i bilagan: 

                    ./.                    Bilaga A – KST § 50 

 

Fritidsförvaltningen ser inga hinder i att ändra tidpunkten för inlämning av 

medlems- och verksamhetsbidrag i Jomala kommun från 15.8 till 15.10. 

Jomala-föreningarna ska dock lämna in ansökningarna fortsättningsvis till 

Jomala kommun, i framtiden helt digitalt. Fritidsförvaltningen kan i samråd 

med Ålands idrott se på möjligheten att Jomala kommun kan få tillgång till 

medlemsuppgifterna i Membra (medlemsverktyg). 

 

Fritidsförvaltningen ser inga hinder att ändra åldersindelningen från 7-20 år 

till 7-25 år. För Jomala kommun rör det sig om ytterligare cirka 20 perso-

ner. Om medlemsantalet blir 20 personer mer och kommunfullmäktige vill 

höja bidraget rör det sig om cirka 10 000 euro. Men man ska komma ihåg 

att medlemsantalet fluktuerar från år till år, och fördelningen sker utgående 

från fullmäktiges beviljade belopp. 

 

När det gäller fördelning av bidrag i Jomala kommun är det en politisk 

fråga. 

 

Fritidschefen förordar: 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna förändringsförslaget av Principer 

för medlems- och verksamhetsbidrag gällande tidpunkten för inlämning av 

medlems- och verksamhetsbidrag från 15.8 till 15.10 och att ändra åldersin-

delningen från 7-20 år till 7-25 år. 

 

Kommundirektörens beredning: 

Förslaget har inga automatiska ekonomiska konsekvenser för kommunen 

eftersom beloppet som ska fördelas kan vara det samma.  

 

Fritidschefen är kallad som sakkunnig. 

 

Kommundirektörens förslag:  

Kommunstyrelsen beslutar godkänna förändringsförslaget av Principer för 

medlems- och verksamhetsbidrag i enlighet med bilaga A. 
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BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET      83/23      

 

51 § ÖVERSKRIDNINGAR I BOKSLUT 2022 

 

KST § 51/27.3.2023: 

Bokslutet för 2022 närmar sig ett färdigställande. Ekonomikansliet har sett 

över eventuella budgetöverskridningar i bokslutet för 2022. 

 

Förvaltningarna har befogenhet att fritt omdisponera medel mellan anslagen 

inom egen driftsram. Det innebär att överskridningar av vissa anslag täcks 

av underskridningar inom andra.  

 

Inom driftsdelen överskrider centralförvaltningen med 14 000 euro, social-

vården genom Kommunernas socialtjänst med 95 000 euro, lågstadiet med 

113 000 euro, tekniska förvaltningen med 311 000 euro, räddningsförvalt-

ningen med 15 000 euro och byggförvaltningen med 12 000 euro. Utöver 

detta så uppnådde affärsverksamheten inte sitt resultat om 184 000 euro 

p.g.a ökade kostnader om 64 000 för underhåll och el. 

 

Huvudförtroendemannauppdraget för FOA-Å tilldelades en anställd inom 

Jomala kommun från vintern 2021. Huvudförtroendemannakostnaderna om 

20 000 euro har flyttats från barnomsorgen till centralförvaltningen. Intäkter 

som ersättningar för sjukvårds- och hälsovårdstjänster (ca. 37 000 euro) 

samt slutreglering för lantbrukssekreteraren (ca. 3 000 euro) väntas ännu 

inkomma. Anslaget för centralförvaltningen befaras därför överskrida med 

14 000 euro.  

 

Kommunernas socialtjänst blev 35 000 euro dyrare än kommunens budgete-

rade förväntning p.g.a. kollektivavtalsjusteringar som vid budgeteringstill-

fället var okända. Ytterligare tillkommer en kostnad om 60 000 euro för 

kommunalförbundets nedskrivning av grundkapitalet vilket inte var budge-

terat. 

 

Orsaken till överskridningen inom ramen för lågstadiet beror på att Vi-

kingaåsens skola har ökat elevantal om 3 elever på årsbasis (ca. 36 000 

euro), minskade intäkter om 15 000 i form av måltidsavgifter, ökade vikari-

ekostnader om 67 000 euro, ökade skolskjutskostnader om 46 000 euro. To-

talt leder det till en överskridning om 164 000 euro för Vikingaåsens skola. 

Samtidigt underskrider Södersunda skola och Skolgång i annan kommun 

med 51 000 euro vilket minskar på ramens totala överskridning. 

 

Överskridningen inom tekniska förvaltningen beror på höga plognings- och 

underhållskostnader av vägar, gator och GC-leder (190 000 euro) samt 

ökade underhållskostnader av byggnader, områden och maskiner vid kom-

munens fastigheter (150 000 euro). Inflationen har medfört ökade enhets-

priser för el, renhållning, värme och material. 
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Räddningsförvaltningen förväntas få intäkter om 61 000 euro vid slutregle-

ringen men befaras överskrida med 15 000 euro bl.a. p.g.a. högre kostnader 

för underhåll, el och uppvärmning av brandstationen. 

 

Byggförvaltningen överskrider med 12 000 euro p.g.a. att beviljade bygglov 

i genomsnitt bestod av mindre projekt än vad det gjort tidigare år vilket be-

tyder mindre intäkter per projekt. Totalt fick förvaltningen 22 000 euro 

mindre än budgeterat. 

 

Totalt sett befaras kommunen överskrida det totala driftskostnadsnettot med 

139 000 euro. Under året har det rapporterats återbetalningar från bl.a. Oa-

sen och KST till storlek om 120 000 euro respektive 180 000 euro varpå 

förvaltningen såg en positiv marginal för den totala driftskostnadsramen 

vilken även troddes kunna täcka de ej budgeterade kollektivavtalsjustering-

arna. 

Oasens slutregling medfört istället en tilläggsbetalning om 30 000 euro och 

KSTs slutreglering medförde en återbetalning om 100 000 euro men kom-

munen fick som tidigare nämt en merkostnad om 60 000 euro iom ned-

skrivningen av grundkapitalet. 

 

2022 ser ändå ut att sluta med ett överskott om 100 000 euro vilket är be-

tydligt bättre än det ursprungligt budgeterade underskottet om 1 750 000 

euro. 

 

Inom investeringsdelen överskrider anslaget 81101 Markköp med 36 000 

euro. Utfallet handlar om en inlösning av parkområde genom exproriations-

nämndens beslut 6.9.2022 och har inte tilldelats några budgetmedel. 

Anslaget 86222 Mjölkdahlsvägen överskrider med 3 900 euro p.g.a. till-

äggsarbete för anpassning av infarterna måste göras. 

 

Tekniska chefen och ekonomichefen är kallade som sakkunniga. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar meddela kommunfullmäktige om överskrid-

ningarna som framkommer ovan. 

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET      84/23      

 

52 § INVESTERINGAR, ÖVERFÖRING AV MEDEL TILL 2023 

 

KST § 52/27.3.2023: 

I budget 2022 beviljades investeringsanslag som inte till fullo hunnit nyttjas 

under året. Totalt budgeterades 8 724 622 euro netto för investeringar under 

2022 och utfallet blev 1 524 692 euro. Totalt föreslås investeringar om 

6 445 129 euro att överflyttas till investeringsbudget 2023 samt att investe-

ringsanslagen 86223 Postgårdsvägen och 89222 Avloppsledning Prestgår-

denby avbryts, enligt bilaga: 

 ./. Bilaga A – KST § 52 

 

  Tekniska chefen och ekonomichefen är kallade som sakkunniga.  

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå fullmäktige att 2022 års outnyttjade in-

vesteringsanslag överflyttas enligt Bilaga A till investeringsbudget 2023 

samt att investeringsanslagen 86223 Postgårdsvägen och 89222 Avlopps-

ledning Prestgårdenby avbryts. 

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET      50/19      

 

53 § OM- OCH TILLBYGGNAD AV VIKINGAÅSENS SKOLA 

 

KST § 20/4.2.2019: 

Kommunfullmäktige har genom § 78/11.12.2018 beslutat att uppta ett inve-

steringsanslag om 40 000 euro i budget 2019 för en vidare utredning, pro-

jektering och kostnadskalkylering för om- och tillbyggnad av Vikingaåsens 

skola. I och med detta ska en projekteringsgrupp tillsättas som med fördel 

kan bestå av förtroendevalda, tjänstemän och en sakkunnig arkitekt.  

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar tillsätta en projekteringsgrupp för om- och till-

byggnad av Vikingaåsens skola bestående av förtroendevalda, tjänstemän 

och en sakkunnig arkitekt. Åtminstone rektor och teknisk chef föreslås ingå 

i projekteringsgruppen från förvaltningens sida.   

 

BESLUT: 

Kommunstyrelsen beslutar tillsätta en projekteringsgrupp för om- och till-

byggnad av Vikingaåsens skola bestående av följande personer: 

Pia Axberg, rektor  

Magnus Nordin, teknisk chef, innehar sekreterarfunktionen, 

Dennis Jansson, kommunfullmäktigeledamot, ordförande, 

Dan Jansén, kommunfullmäktigeledamot 

Pamela Sjödahl, kommunfullmäktigeledamot 

Annika Hambrudd, kommunstyrelseledamot, vice ordförande, 

Dick Klingberg, ledamot i byggnämnden.  

_______________ 

 

Behandlingshistorik: Se vidare behandling av ärendet KST § 67/4.5.2020, KST § 

245/23.11.2020, KST § 58/15.3.2021, KFG § 17/30.3.2021, KST § 

75/12.4.2021, KST § 163/12.9.2022. 

_______________ 

KST § 160/12.9.2022: 

Kommunstyrelsen tillsatte den 12.4.2021 en byggnadskommitté för om- 

och tillbyggnad av Vikingaåsens skola där Pia Axberg var medlem i egen-

skap av rektor. Pia Axberg har nyligen avslutat sin anställning och ingår 

därmed inte längre i byggnadskommittén. Ny medlem behöver därför till-

sättas av kommunstyrelsen och bör vara en kandidat från Vikingaåsens 

skola. Skolföreståndare Pernilla Blomqvist har samtyckt till uppdraget. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen håller fyllnadsval.   

 

BESLUT: 

Kommunstyrelsen beslutar utse skolföreståndare Pernilla Blomqvist till 

medlem i byggnadskommittén för om- och tillbyggnad av Vikingaåsens 

skola. 



J O M A L A   K O M M U N  Sida 21  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

Kommunstyrelsen 27.3.2023 kl. 16:00 

 

 

 

    Protokolljustering:    

_______________ 

KST § 53/27.3.2023: 

Jomalas lågstadieskolor fick vid årsskiftet en ny rektor, Susanne Hellström. 

Man har från skolan begärt att det är rektorn som ska sitta med i kommittén 

för om- och tillbyggnad av Vikingaåsens skola. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Susanne Hellström tar över Pernilla Blomqvists roll som medlem i bygg-

nadskommittén för om- och tillbyggnad av Vikingaåsens skola. 

 

BESLUT:  

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET      62/23      

 

54 § MOTION ANGÅENDE INFÖRANDE AV TALTERAPEUTER I 

GRUNDSKOLAN I JOMALA KOMMUN 

 

KFG § 14/15.11.2022: 

Inför kommunfullmäktiges sammanträde har till ordföranden inlämnats en 

motion av Anders Eriksson. 

Motion, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga A – KFG § 14 

 

BESLUT: 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

_______________ 

KST § 54/27.3.2023 

Utbildningschefens beredning: 

Kommunfullmäktige har gett kommunstyrelsen i uppdrag att bereda en mot-

ion angående införande av talterapeuter i grundskolan i Jomala kommun. 

 

Under läsårets gång har initiativ till att införa talterapeuter i skolorna inom 

Södra Ålands Utbildningsdistrikt även tagits av speciallärarna i distriktet. De 

önskar att 1-2 logopeder anställs till distriktet då det i lärarnas utbildning inte 

ingår logopedi/talterapi i tillräcklig utsträckning. 

 

Diskussioner fördes i psykologorganisationens styrgrupp redan inför budge-

ten 2023 huruvida medel skulle äskas för att anställa talterapeuter inom den 

gemensamma psykologorganisationen för barnomsorg och skolor på Åland. 

Beslutet blev ändå att avvakta till budgetåret 2024 för att psykologorganisat-

ionen skall få komma igång ordentligt med sitt arbete innan nya anställningar 

görs och flera arbetsuppgifter påförs.  

 

Dock finns det en enighet i styrgruppen om att inför 2024 äska om medel för 

2-3 talterapeuter för att framförallt stärka speciallärarna i deras arbete med 

språkutveckling. För att stödet till eleverna skall bli kontinuerligt och tillräck-

ligt behöver kunskapen finnas i skolorna så att talterapin kan bli en del av 

elevernas vardag. Styrgruppen ser dock en vinst i att detta stöd ges inom psy-

kologorganisationen för att garantera alla barn och elever på Åland en likvär-

dig tillgång till talterapeuter. Avtalet för den gemensamma psykologorgani-

sationen med Mariehamns stad som huvudman behöver i sådana fall ses över. 

SÅUD utgör avtalspart för kommunernas del på södra Åland. 

 

 Utbildningschefen förordar: 

 Kommunstyrelsen tecknar den gemensamma psykologorganisationens planer 

för talterapiverksamheten till kännedom och meddelar kommunfullmäktige 

om intentionerna. 
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 Kommundirektörens förslag: 

 Kommunstyrelsen tecknar den gemensamma psykologorganisationens planer 

för talterapiverksamheten till kännedom och meddelar kommunfullmäktige 

om intentionerna. 

 

                                        BESLUT:  

                                        Kommundirektörens förslag godkänns. 

                                        _______________ 
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Dnr: DIARIET      58/23      

 

55 § PRINCIPER FÖR SKOLSKJUTS INOM SÅUD 

 

KST § 55/27.3.2023 

Kommunstyrelsen i Jomala har tillsammans med övriga medlemskommuner 

givit Södra Ålands utbildningsdistrikt k.f. i uppgift att utreda en förändring 

av medlemskommunernas skolskjutsstadgor till att följa lagens krav. I dags-

läget har samtliga kommuner generösare regler än lagen kräver. 

 

 ./. Bilaga A – KST § 55 

 

Jomala kommuns nuvarande utbildningsstadga gäller sedan 1.1.2021 och 

den tidigare var från 1997. Under hela denna period har så vitt kunnat utre-

das samma avståndsregler gällt. 

 

Något tidigare formellt ställningstagande mot att ändra gränserna har inte 

kunnat identifieras vid sökning i kommunens diarium. 

 

Utredningen ger vid handen att kommunen skulle spara ca 27.000 euro på 

att införa de avståndbegränsningar lagen medger. Utredningen har även in-

kluderat en barnkonsekvensanalys. I den framkommer att eleverna ser både 

fördelar och nackdelar med att inte få skolskjuts.  

 

Gällande elevenkäten så har eleverna fått svara på hur de skulle ta sig till 

skolan om de ej fick skolskjuts. Enligt utredningen berör ändringen för Vi-

kingaåsen 45 elever i årskurs 1-5, men trots det har 58 svarat att de skulle 

åka med vårdnadshavare och 42 att de skulle cykla. Att det totalt sett är fler 

svar än antal berörda elever beror på att det var en flervalsfråga, men det 

kan inte förklara hur fler än antalet berörda skulle ha kryssat i skjuts med 

vårdnadshavare.  Det tycks därmed som att det finns något fel i materialet. 

Eftersom det var just en flervalsfråga är det också svårt att dra någon tydlig 

slutsats om hur eleverna hade kommit till skolan utan skolskjuts. Dessutom 

är det ju i slutändan elevens vårdnadshavare som fattar beslutet om 

huruvida de kör barnen till skolan eller ej. Därmed blir det svårt att dra nå-

gon tydlig slutsats om hur de elever som skulle mista rätten till skolskjuts i 

stället skulle ta sig till skolan. 

 

Vidare så anges i utredningen att ett antal elever anser att de har en farlig 

skolväg. Om de eleverna sammanfaller med elever som bor ”för nära” sko-

lan med ändrade regler så är det ändå inget som innebär att elever med far-

lig skolväg kommer att tvingas till att cykla eller gå på den farliga skolvä-

gen. Utbildningschefen kan nämligen i enlighet med 40§ i utbildningsstad-

gan efter hörande av landskapsregeringen klassificera en väg som farlig och 

därefter bevilja skolskjuts även för elever som bor ”för nära” skolan. 

 

Sammantaget rekommenderar utbildningschefen medlemskommunerna att 

inte ändra sina skolskjutsregler med motiveringen att inbesparingen är rela-
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tiv låg och att det finns negativa konsekvenser för eleverna utan att någon 

positiv hälsoaspekt är rimlig att förutspå. Vidare menar utbildningschefen 

att det kan upplevas orättvist att ett av två barn får rätt till skolskjuts i en 

familj där ett barn går i årskurs 1-3 och det andra i årskurs 4-6 då dessa barn 

de facto går i samma skola.  

 

Generellt sett har Jomala kommun inställningen att service ska produceras 

på lagstadgad nivå. Att inbesparingen är relativt låg innebär omvänt att pri-

set för att tillhandahålla bättre service än lagen kräver är ca 27.000 euro. 

Det kan finnas skäl för det, och ett skäl kan vara att det numera uppfattas 

som den förväntade servicenivån i kommunen. Trots det bör man överväga 

att för enhetlighetens skull även i den här frågan lägga sig på den lagstad-

gade nivån. Gällande de negativa konsekvenserna för eleverna är det svårt 

att veta om de som uppgivit negativa konsekvenser faktiskt är de elever 

som skulle påverkas av en ändring.  

 

Slutligen gällande skillnaden mellan olika elever i samma skola så har lagen 

olika krav för årskurs 1-3 än för årskurs 4-6. Detta baseras rimligen på att 

lagstiftaren anser att barn i årskurs 4-6 har en annan kapacitet för egen 

transport än barn i årskurs 1-3. Trots detta kan det finnas skäl för att över-

väga att behålla indelningen 1-6 och 7-9 snarare än lagens 1-3 och 4-9. Det 

skulle sannolikt minska på kommunens administration i samband med skol-

skjutsplanering eftersom det då för de barn som går i kommunens lågstadie-

skolor skulle finnas endast en avståndsgräns att förhålla sig till. Det skulle 

även mildra den upplevda serviceförsämringen något. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå inför kommunfullmäktige att utbild-

ningsstadgan justeras så att avstånden i 38§ ändras från 2 till 3 km för års-

kurs 1-6 och från 3 till 5 km för årskurs 7-9 och att ändringen träder i kraft 

från och med höstterminen 2023. 

 

Diskussion: 

Sandra Listherby föreslår att kommunstyrelsen tecknar rapporten till kän-

nedom utan vidare åtgärder. Förslaget vinner enhälligt understöd.  

 

BESLUT:  

Kommunstyrelsen tecknar rapporten till kännedom utan vidare åtgärder. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET     119/20      

 

56 § RAMAVTAL FÖR SKOLSKJUTSAR, UPPHANDLING 

 

KST § 56/27.3.2023: 

Utbildningschefens beredning: 

Enligt LL om ändring av landskapslagen om barnomsorg och grundskola 

(ÅFS 2020:52) har kommunen en skyldighet att ordna elevskjuts och led-

sagning till kommunens skolor. Av utbildningsstadgan för Jomala kommun 

framgår att elev är berättigad till skolskjuts mellan hemmet där eleven är 

skriven och skolan i följande fall:  

 

1. För elever i årskurserna 1-6 om sträckan mellan hemmet och skolan 

överstiger 2 km. 

2. För elever i årskurserna 7-9 om sträckan mellan hemmet och skolan 

överstiger 3 km. 

3. Vid växelvis boende där båda vårdnadshavare är bosatta inom kommu-

nen beviljas skolskjuts i befintliga skjutslinjer även till och från det hem 

där eleven inte är skriven. 

4. Om skolvägen kan anses vara allt för ansträngande eller farlig med be-

aktande av elevens ålder eller andra omständigheter. 

5. Om eleven överförts till mångprofessionellt stöd i specialklass eller 

träningsundervisning i annat distrikt eller annan kommun. 

 

En elev som är berättigad till skolskjuts i enlighet med någon av de 

ovanstående punkterna är även berättigad till skolskjuts när stödundervis-

ning ordnas före eller efter den ordinarie skoltiden. 

 

Nu gällande ramavtal slutar att gälla 31.7.2023, varvid en ny upphandling 

måste göras. Det beräknade värdet för upphandlingen överstiger det av 

Europeiska kommissionen fastställda tröskelvärdet om 215 000 euro. I en-

lighet med 1 § 2 mom. landskapslag (ÅFS 43/1994) angående tillämpning i 

landskapet Åland av lagen om offentlig upphandling måste därför rikets lag 

om offentlig upphandling tillämpas på upphandlingsförfarandet. Upphand-

lingen ska genomföras i form av ett öppet förfarande där ett ramavtal för 

skolskjutsar upphandlas. Ramavtalstiden föreslås utgöra en period om tret-

tiosex (36) månader, med planerad begynnelsedag 1.8.2023. 

 

Utbildningschefen har tagit fram handlingar inför upphandling av ramavtal 

för skolskjutsar, enligt bilaga: 

 ./.  Bilaga A- KST § 56 

 

Utbildningschefen förordar: 

Att kommunstyrelsen beslutar inbegära anbud vad gäller ett ramavtal för 

skolskjutsar. Upphandlingen ska göras genom det elektroniska upphand-

lingsverktyget e-Avrop samt annonseras på webbplatsen HILMA 

(http://www.hankintailmoitukset.fi/sv/) och därefter i lokala tidningar på 

Åland. Upphandlingen och tillhörande anbudshandlingar ska även annonse-
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ras på Jomala kommuns webbplats (http://www.jomala.ax/sv/hem). Utbild-

ningschefen befullmäktigas att handha utannonseringen av upphandlingen 

samt hanteringen av anbudshandlingarna.  

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar begära in anbud vad gäller ett ramavtal för skol-

skjutsar. Upphandlingen ska göras genom det elektroniska upphandlings-

verktyget e-Avrop samt annonseras på webbplatsen HILMA och därefter i 

lokala tidningar på Åland. Upphandlingen och tillhörande anbudshandlingar 

ska även annonseras på Jomala kommuns webbplats. Utbildningschefen be-

fullmäktigas att handha utannonseringen av upphandlingen samt hantering-

en av anbudshandlingarna. 

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 

  



J O M A L A   K O M M U N  Sida 28  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

Kommunstyrelsen 27.3.2023 kl. 16:00 

 

 

 

    Protokolljustering:    

Dnr:  KANSLI      27/12      

 

57 § INSTRUKTION FÖR SKOLSKJUTS, ÄNDRING 

 

KST § 57/27.03.2023: 

Enligt § 38 i Jomala kommuns utbildningsstadga ska främst elever i årskurs 

1-6 som har två kilometer eller längre till skolan få skolskjuts ordnad och 

bekostad av kommunen. Skolskjutsarna regleras i ett flertal dokument, 

främst i trafiksäkerhetslagstiftningen och i skolskjutsförordningen som är 

riktade till bussbolag och trafikidkare. Kommunstyrelsen har genom beslut 

KST § 37/13.02.2014 antagit en instruktion för skolskjuts innehållande be-

stämmelser utöver de som ingår i trafiksäkerhetslagstiftningen och i skol-

skjutsförordningen. 

 

Med anledning av den kommande upphandlingen av skolskjutsar behöver 

instruktionen för skolskjuts till och från lågstadieskolorna i Jomala kommun 

revideras. Eftersom Jomala kommun för närvarande köper tjänster gällande 

skolskjutsplanering av SÅUD så behöver ett tillägg göras till skolskjutsin-

struktionen. Väntetiden för de elever som förs till och från skolorna med 

beställningstrafik föreslås justeras från 20 minuter till 15 minuter eftersom 

skolorna är övervakningsskyldiga under väntetiderna och det fr.o.m. inne-

varande läsår betalas ut ersättning till de övervakande lärarna enligt ett lo-

kalt avtal som ingåtts med Akava-Åland r.f. I övrigt föreslås endast tekniska 

ändringar så att instruktionen står i samklang med de anbudshandlingar som 

uppgjorts för upphandlingen av skolskjutsar för elever i Jomala kommun 

under den kommande ramavtalsperioden. 

 

Förslag till ändring av instruktionen för skolskjuts till och från lågstadiesko-

lorna i Jomala kommun, enligt bilaga: 

 ./. Bilaga A – KST § 57 

 

Utbildningschefen förordar: 

Kommunstyrelsen godkänner förslaget till ändringar i instruktion för skol-

skjuts till och från lågstadieskolorna i Jomala kommun. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen godkänner förslaget till ändringar i instruktion för skol-

skjuts till och från lågstadieskolorna i Jomala kommun. 

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET     217/21      

 

58 § LAGFÖRSLAG OM ANPASSAD KOMMUNAL AVFALLSHANTE-

RING, UTLÅTANDE 

 

KST § 144/23.8.2021: 

Landskapsregeringen har 2.7.2021 inkommit med begäran om utlåtande 

över lagförslag om anpassad kommunal avfallshantering. Kommunen har 

till 10.9.2021 på sig att inkomma med utlåtande. Förfrågan och lagförslaget 

har delgivits kommunstyrelsen på kommunstyrelsens intranät 18.8.2021. 

 

Finlands avfallslag gäller på Åland genom landskapslag om tillämpning av 

rikets avfallslag (ÅFS 2018:83). 

 

Landskapsregeringen föreslår nu ett antal ändringar i denna lag så att ytter-

ligare avvikelser ska göras från Finlands avfallslag. 

 

Ändringarna är i huvudsak dessa: 

- En kommun ska kunna besluta att fastighetsvis hämtning av avfall inte ska 

ordnas utanför tätort. Tätort definieras som område som markerats med 

trafikmärke för tätort. 

- En kommun får besluta, för alla avfallstyper, att fastighetsinnehavaren 

själv avtalar med avfallstransportör. 

- Åländska kommuner behöver inte ha en avfallsplan men avfallsföreskrif-

ter. 

 

Först kan konstateras att det är positivt att det föreslås att kommunen själv 

får besluta hur avfallshantering bäst ordnas. Både att kommunen får un-

danta icke tätort från fastighetsvis hämtning och att kommunen kan besluta 

att fastighetsägare själva får välja transportör är positivt. Lagen innehåller 

dessutom krav på att denna lösning ska väljas endast om målen för återvin-

ning och återanvändning uppfylls. Det är också positivt att kommunerna av-

lyfts kravet på avfallsplan. I och med att avfallsföreskrifter ska finnas så 

uppfylls behovet av att konkret beskriva avfallssystemet i kommunen. 

 

Det finns dock en omständighet som är värd att belysa och en ändring att 

föreslå. Tätort föreslås definieras som ”område som angetts med vägmärket 

för tätort”. Enligt 65 § vägtrafiklagen för landskapet Åland (ÅFS 1983:27) 

beslutar kommunen om användning av vägmärke som anger tätort. Förvisso 

ska kommunen höra landskapsregeringen men trots det uppstår en märklig 

situation om kommunen genom att sätta upp eller ta ner ett vägmärke kan 

avgöra om fastighetsvis hämtning ska krävas eller ej. Man kan tänka sig att 

ett bostadsområde har behov av tätortstrafikregler utan att det finns ett be-

hov av fastighetsvis hämtning och vice versa. Tätortsmärket innebär också 

generellt eldningsförbud vilket kan vara motiverat utan att fastighetsvis av-

fallshämtning är motiverat. Det vore bättre om skrivningen om ”utanför 

tätort” helt togs bort ur lagen så att det blev upp till kommunen att avgöra 

var det ska finnas fastighetsvis hämtning. 
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Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar att avge utlåtande enligt beredningen ovan över 

lagförslag om anpassad kommunal avfallshantering. 

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 

KST § 157/12.9.2022: 

Landskapsregeringen har den 17.8.2022 inkommit med begäran om utlå-

tande över nytt lagförslag om anpassad kommunal avfallshantering. Kom-

munen har till 20.10.2022 på sig att inkomma med utlåtande. Förfrågan och 

lagförslaget har delgivits på kommunstyrelsens intranät 6.9.2022, enligt bi-

laga: 

                         ./.               Bilaga A – KST § 157 

 

Lagförslaget är ett efter förra remissen reviderat förslag. Jomala kommun 

konstaterar att landskapsregeringen tagit till sig av kommunens synpunkter 

gällande tätortsområde. I det nya förslaget står istället att kommunen kan 

indelas i områden för vilka kommunen kan besluta vilketdera fastighetsvis 

hämtning eller återvinningsstationer ska tillämpas. 

 

Vidare stadgas att fastighetsvis hämtning innebär minst fyra fraktioner, men 

om fastigheten har egen behandling av bioavfall räcker tre fraktioner.  

 

Båda dessa förändringar ökar den kommunala avfallsmyndighetens hand-

lingsutrymme och är därför positiva.  

 

Regler för återvinningsstationer och fastighetsvis hämtning ska stadgas i 

förordning. 

 

En ny 3c § stadgar kommunen årligen ska rapportera om avfallsinsamling 

till landskapsregeringen.  

 

Nya §3d-e gäller livsmedelsföretagares bokföring och torde inte påverka 

kommunen. 

 

Nytt i 5 § är att avfallsföreskrifterna ska ges en översyn minst var fjärde år. 

Det kunde här räcka att skriva att de ska ses över vid behov. Det finns inget 

att vinna på att skapa onödig byråkrati med krav på översyn om ingen över-

syn behövs. 

 

I förslaget till förordning stadgas att återvinningsstationer ska ta emot föl-

jande fraktioner: 

blandat avfall 

bioavfall 

papper 

kartong 

glas 
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metall 

plast 

träavfall 

 

I dagsläget torde många kommunala återvinningsstationer sakna kärl för 

träavfall. Detta innebär i så fall en ökad kostnad. I princip allt avfall av kar-

tong och glas omfattas av producentansvar och det är tveksamt om lagen då 

skall påföra kommunerna ett krav på att insamla dessa fraktioner. I sam-

manhanget kan konstateras att landskapsregeringen fortfarande inte har age-

rat i fråga kostnadstäckning för producentansvar. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar att avge utlåtande enligt beredningen ovan över 

lagförslag om anpassad kommunal avfallshantering. 

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 

KST § 58/27.3.2023: 

Landskapsregeringen har den 16.3.2023 inkommit med ännu en begäran om 

utlåtande över nytt lagförslag om anpassad kommunal avfallshantering. 

Kommunen har till 13.4.2023 på sig att inkomma med utlåtande. Kommun-

direktören har begärt förlängd remisstid vilken landskapsregeringen avvisat. 

Förfrågan och lagförslaget har delgivits på kommunstyrelsens intranät 

22.3.2023, enligt bilaga: 

                         ./.               Bilaga B – KST § 58 

 

Sedan förra remissen har ett antal ändringar gjorts, ett urval av dessa nedan. 

 

Till 3b § har följande bestämmelse tillfogats: 

Fastighetsinnehavaren får med avvikelse från bestämmelsen om kommunalt 

anordnad fastighetsvis avfallstransport i 36 § 1 och 2 mom. i rikets avfall-

slag avtala med annan avfallstransportör än som kommunen ordnar. 
 

Detta får till följd att kommunen inte kan upphandla avfallstransporter ef-

tersom det vid en upphandling inte går att veta kundunderlaget. Bestämmel-

sen blir alltså i praktiken ett förbud mot stordriftsfördelar. Detta torde få 

ekonomiska konsekvenser och kan också befaras leda till ökade belastning 

på miljön då flera olika transportörer kan trafikera samma områden istället 

för att det samkörs. Dagens system beskylls för att köra med halvtomma bi-

lar men ett system där det finns ett antal leverantörer på varje gata riskerar 

leda till ännu tommare bilar och ännu längre sträckor som körs tomma. 

 

I Jomala kommun står en majoritet bakom dagens system med centralt upp-

handlad avfallshantering genom MISE. Om lagstiftaren nu går in och beslu-

tar att kommunen inte får ha denna lösning utan måste låta enskilda fastig-

hetsinnehavare välja en annan transportör så tar lagstiftaren bort beslutande-

rätt frånkommunen. Att med kort oförhandlingsbar remisstid urholka det 



J O M A L A   K O M M U N  Sida 32  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

Kommunstyrelsen 27.3.2023 kl. 16:00 

 

 

 

    Protokolljustering:    

kommunala självstyret är inte förenligt med god lagstiftningsprocess. 

Jomala kommun anser att lagstiftaren i stället ska ge kommunerna valfrihet. 

 

 Lagen bör i stället för att ge alla ovillkorlig rätt att anlita valfri transportör 

ge kommunen rätt att bestämma över 1) var fastighetsnära hämtning ska 

vara obligatoriskt och 2) huruvida fastighetsinnehavare ska få välja trans-

portör eller vara anvisade den av kommunen upphandlade transportören.  

 

Systemet som föreslås i nu liggande lagförslag framstår som skräddarsytt 

för att omöjliggöra för MISE att uppnå ekonomiska och miljömässiga stor-

driftsfördelar. Lagförslaget kan närmast betraktas som en ”anti-MISE-lag” 

som omöjliggör för Ålands två största kommuner att sköta sin avfallshante-

ring rationellt. 

 

Bestämmelser har vidare införts gällande producentansvar. Det är bra att 

detta förtydligas men det är oklart vilken rättslig verkan det har att land-

skapet ska medla om det inte förverkligas som frivilliga avtal. 

 

Det har också införts en bestämmelse om att kommunen ska rapportera hur 

den uppnår målen kring återvinning och endast om rapporten ger vid han-

den att målen inte uppfylls ska kommunen tvingas ta fram en avfallsplan 

(för organiserandet av framtida måluppfyllelse). Den här bestämmelsen kan 

bli administrativt belastande för kommunen när rapporter ska sammanstäl-

las från ett antal avfallstransportörer i stället för de centralt upphandlade. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar att som yttrande till landskapsregeringen fram-

föra beredningen ovan samt att kommunen beaktandes tillägget i 3b § gäl-

lande att fastighetsinnehavaren har en ovillkorlig rätt att välja avfallstrans-

portör inte kan ge sitt bifall till lagförslaget. Förslaget riskerar att få nega-

tiva ekonomiska och miljömässiga konsekvenser och slår sönder det samar-

bete inom avfallshantering som byggts upp inom MISE. 

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET      85/23      

 

59 § INTEGRATIONSARBETE 

 

KST § 59/27.3.2023: 

Då Kommunernas socialtjänst k.f. inträdde och den kommunala socialvår-

den omstrukturerades så försvann socialkansliet som handhade integrat-

ionsarbetet i Jomala kommun. I skrivande stund är det oklart hur och om in-

tegrationsarbetet skall samordnas av kommunerna. Det har lyfts olika alter-

nativ till samordning, varav ett är att Mariehamns stad skulle sälja tjänster 

till övriga kommuner och ett annat är att kommunerna samordnar via KST. 

Ingen av dessa lösningar är konkretiserade, varken till kostnad eller inne-

håll. KST motsätter sig också samordning av andra uppgifter än de KST an-

ser att lagen ålägger KST.  

 

För att strukturera kommunens integrationsarbete och inte bli beroende av 

externa aktörer föreslås att Jomala går vidare med att sätta upp sitt integrat-

ionsarbete utifrån den uppgiftsfördelning som funnits i KST:s förslag på 

gränsdragningsdokument. För att förverkliga detta åläggs kommunsekrete-

raren att ta fram behövligt material och rutiner samt att uppdatera integrat-

ionsprogrammet. För detta föreslås ett temporärt lönetillägg eftersom detta 

ligger utanför kommunsekreterarens uppgifter. Kommunsekreteraren har 

samtyckt till upplägget. 

 

Avsikten är att centralförvaltningen sedan ansvarar för integrationsarbetet 

inom befintliga personalresurser. Personalresurserna och rutinerna bör ses 

över ytterligare om kommunen går in för att ta emot kvotflyktingar eller vo-

lymen av annan anledning ökar markant. Mottagande av kvotflyktingar är 

en omfattande integrationsprocess och kräver således utökade personalre-

surser. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar att kommunsekreteraren tar fram informations-

material, mallar och rutiner för integrationsarbetet i Jomala kommun samt 

uppdaterar integrationsprogrammet i enlighet med detta. För detta ges 

kommunsekreteraren för perioden april-augusti ett individuellt lönetillägg 

om 300 euro per månad. Materialet skall vara klart inom augusti och den 

nya integrationsplanen presenteras för kommunstyrelsens godkännande den 

21.8.2023. 

 

Jäv: 

Kommunsekreteraren anmäler godkänt jäv enligt förvaltningslagens 

(2008:9) 24 § och deltar inte i ärendets behandling. Kommundirektören 

fungerar som sekreterare för ärendet. 

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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Dnr: DIARIET     271/22      

 

60 § SAMARBETSAVTAL GÄLLANDE SKOLGÅNG OCH FRITIDS-

HEM MELLAN MARIEHAMNS STAD OCH JOMALA KOMMUN 

 

KST § 177/3.10.2022: 

Bildningsnämnden i Mariehamns stad har den 13.9.2022 inkommit med för-

frågan om ändring av samarbetsavtal gällande skolgång och fritidshem. 

 

Protokollsutdrag: 

 ./. Bilaga A - § 177 

 

Förslaget från Mariehamns stad innebär följande förändringar mot dagens 

gällande avtal: 

 

Avtalstiden förlängs till 20 år. Efter nio år ska avtalet utvärderas och senast 

tre år före utgången skall avtalets förlängning behandlas. 

 

Den rabatt som finns i dagens gällande avtal föreslås avvecklas genom en 

stegvis avveckling från 5% 2023 och stegvis med 1% per år. I dagens avtal 

är nivån 10%. Rabatten inträder stegvis från elev 77 till elev 84 då fulla ra-

batten faller ut. Förslaget från Mariehamns stad halverar alltså rabatten di-

rekt från 2023 och minskar sedan med en femtedel per år i fem år. 

 

Med nuvarande elevantal och kostnadsnivå är rabatten ca 50.000 om året, 

dvs för fem år ca 250.000. Med Mariehamns förslag är rabatten för fem år 

ca 80.000 euro och därefter borta (därefter är alltså kostnaden 50.000 per år 

för utebliven rabatt). 

 

I ett tidigare skede har vid möte med samarbetskommittén Mariehamn-

Jomala förts fram från Mariehamns stad ett förslag om att rabatten avveck-

las successivt från 10% under åtta år för att vara helt borta 2030. Den lös-

ningen blir mindre kostsam för Jomala. Den totala rabatten för åren 2023-

2030 blir med det förslaget ca 240.000 euro för att därefter försvinna. Alltså 

är det förslag bildningsnämnden nu skickar ca 160.000 euro sämre än vad 

staden tidigare fört fram. 

 

Mariehamns stads resonemang utgår från premissen att dagens avtal bara är 

till fördel för Jomala kommun men inte för Mariehamns stad. Det framstår 

som att det är ovidkommande för Mariehamn huruvida man säljer dessa ca 

130 skolplatser till Jomala. När avtalet ingicks ansåg båda kommuner avta-

let vara av värde för dem. För Mariehamn är det bl.a. en fördel att få volym 

i verksamheten. En annan fördel är att Jomala kommun är med och betalar 

avskrivningar på (dvs finansierar) stadens skolbyggnader trots att någon 

äganderätt till lokalerna inte finns. När byggnaderna är avskrivna är hela det 

kvarvarande bruksvärdet Mariehamns stads. Jomala kommun ställer sig frå-

gande till om Mariehamn inte längre anser det vara av värde att ca 130 ele-
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ver från Jomala kommun går i Strandnäs skola och är med och finansierar 

stadens byggnader. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Jomala kommun svarar bildningsnämnden i Mariehamn att de ändringar i 

avtalet som bildningsnämnden föreslår inte kan omfattas till den del det gäl-

ler avvecklande av rabatten från 5% till 0% på fem år. Jomala kommun är 

av uppfattningen att avtalet har ett värde för båda kommunerna och att nå-

gon form av rabatt fortsatt bör finnas för att återspegla detta. 

 

Diskussion: 

Jonas Eriksson föreslår att Jomala kommun svarar bildningsnämnden i Ma-

riehamn att man upplever samarbetet om skola och fritidshem med Marie-

hamn som mycket välfungerande och uppskattat. Vidare ställer man sig 

mycket positiv till ändringsförslaget om längre avtalstid. I gällande avtal 

(2012) ingår följande villkor: ”Om antalet elever som omfattas av detta av-

tal överstiger 76 reduceras ersättningen stegvis för att uppgå till en 10 %:ig 

rabatt från och med elev 84”. Jomala kommun önskar att parterna kan 

komma överens om att nämnda villkor om rabatt avvecklas successivt i 

jämn takt under de kommande åtta åren för att utgå helt vid utgången av år 

2030. Sandra Listherby understöder förslaget. 

 

Vid omröstning mellan kommundirektörens förslag och Jonas Erikssons 

förslag röstade Jonas Eriksson, Sandra Listherby, Susanne Blomqvist, 

Linda Fagerlund, Patricia Lindén och Suzanne Milestad-Styrström för Jonas 

Erikssons förslag medan Tomas Boedeker röstade för kommundirektörens 

förslag. Kommunstyrelsen beslutar således godkänna Jonas Erikssons för-

slag. 

 

BESLUT:  

Kommunstyrelsen svarar bildningsnämnden i Mariehamn att man upplever 

samarbetet om skola och fritidshem med Mariehamn som mycket välfunge-

rande och uppskattat. Vidare ställer man sig mycket positiv till ändringsför-

slaget om längre avtalstid. I gällande avtal (2012) ingår följande villkor: 

”Om antalet elever som omfattas av detta avtal överstiger 76 reduceras er-

sättningen stegvis för att uppgå till en 10 %:ig rabatt från och med elev 84”. 

Jomala kommun önskar att parterna kan komma överens om att nämnda 

villkor om rabatt avvecklas successivt i jämn takt under de kommande åtta 

åren för att utgå helt vid utgången av år 2030.  

_______________ 

KST § 253/7.12.2022: 

Bildningsnämnden i Mariehamns stad har inkommit med protokollsutdrag 

för vidare behandling av ärendet. Mariehamns stads bildningsnämnd före-

slår att rabatten 2023 skall vara 7,5% och därefter reduceras årligen med 

1,25 procentenheter för att helt utgå 2029.  

 

Protokollsutdrag: 

 ./. Bilaga B – KST § 253 
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Kommundirektörens inställning är som tidigare att avtalet har ett värde för 

båda parter. Värdet är inte enkom av finansiell natur och borde beaktas i 

högre grad än Mariehamns stad gör. Vidare finns en uppsjö andra relationer 

mellan kommunerna som inte beaktas, t.ex. går stadens ungdomar gratis på 

Jomala kommuns ungdomsgård medan staden tar betalt för jomalaungdo-

mar som deltar i stadens ungdomsverksamhet. Det kan också noteras i 

sammanhanget att avskrivningar för stadens skolbyggnader är ca 600 000 

om året och Jomalas andel av stadens elever är ca 10%, vilket betyder att 

det i avgiften finns avskrivningar om ca 60 000 om året. Givet en avskriv-

ningstid på 40 år motsvarar detta en investering om ca 2,4 miljoner euro. 

 

Kommunstyrelsens beslut §177/3.10.2022 är en kompromiss från Jomala 

kommuns sida eftersom det är att medvetet acceptera en försämring av gäl-

lande avtal genom en avveckling av redan avtalad rabatt. Att gå med på att 

avstå ett tidigare förhandlat villkor måste ses som mycket tillmötesgående 

från Jomala kommuns sida. Eftersom staden även med Jomalas kompro-

missförslag uppnår sitt huvudmål, att rabatten avvecklas, kan man tycka att 

Mariehamn borde acceptera Jomalas kommunstyrelses motbud. 

 

Med anledning av kommunstyrelsens tidigare ställningstagande och att yt-

terligare kompromissförslag inte behandlats i formell mening i exempelvis 

samarbetskommittén är det rimligt att från förvaltningen hålla fast vid 

kommunstyrelsens tidigare beslut om kompromissförslag.  

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att förslaget på avtal 

om fritidshemsplatser ska godkännas. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att inte acceptera Mariehamns stads förslag till 

avtal om skolgång utan föreslår med hänvisning till beredningen ovan samt 

beslut §177/3.10.2022 att bildningsnämnden i Mariehamn godkänner att ra-

batten avvecklas successivt i jämn takt under de kommande åtta åren för att 

utgå helt vid utgången av år 2030.  

 

Diskussion: 

Jani Sjölund föreslår att kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfull-

mäktige att Mariehamns bildningsnämnds förslag på avtal om fritidshems-

platser och skolgång ska godkännas i sin helhet. Susanne Blomqvist under-

stöder förslaget. Vid omröstning mellan kommundirektörens förslag och 

Jani Sjölunds förslag röstade Jani Sjölund, Dick Sederström, Patricia Lin-

dén, Susanne Blomqvist och Linda Fagerlund för Sjölunds förslag medan 

Mika Nordberg och Jörgen Strand röstade för kommundirektörens förslag. 

Kommunstyrelsen beslutar således godkänna Sjölunds förslag. 

 

Jörgen Strand reserverar sig mot beslutet. 

 

 



J O M A L A   K O M M U N  Sida 37  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

Kommunstyrelsen 27.3.2023 kl. 16:00 

 

 

 

    Protokolljustering:    

BESLUT: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att Mariehamns 

bildningsnämnds förslag på avtal om fritidshemsplatser och skolgång ska 

godkännas i sin helhet.  

_______________ 

KFG § 74/20.12.2022: 

Diskussion: 

Gyrid Högman föreslår att kommunfullmäktige återremitterar ärendet till 

kommunstyrelsen och att kommunstyrelsen arbetar för att en ömsesidig 

uppsägningsklausul införs i avtalet samt att man vidare diskuterar det eko-

nomiska upplägget. Förslaget understöds av Wille Valve och godkänns en-

hälligt av kommunfullmäktige. 

 

BESLUT:  

Kommunfullmäktige återremitterar ärendet till kommunstyrelsen med upp-

maningen att kommunstyrelsen arbetar för att en ömsesidig uppsägnings-

klausul införs i avtalet samt att man vidare diskuterar det ekonomiska upp-

lägget.  

_______________ 

KST § 60/27.3.2023: 

Fortsatta förhandlingar har skett mellan Mariehamns stad och Jomala kom-

mun. Från Jomalas sida har förhandlingarna letts av ordförande i kommun-

styrelsen respektive kommunfullmäktige. Ett förslag där rätt att under vissa 

omständigheter säga upp avtalet med tre års uppsägningstid enades om vid 

förhandlingarna. Det nya avtalsförslaget behandlandes av Mariehamns stads 

bildningsnämnd den 21.2.2023: 

 

Protokollsutdrag ink. nya avtalsförslag, enligt bilaga: 

 ./. Bilaga C – KST § 60 

 

Den nya formuleringen i avtalet lyder: 

 

Detta avtal gäller för perioden 1.8.2023-31.7.2043 med en uppsägningstid 

om 3 år. En uppsägning eller omförhandling av avtalet under avtalspe-

rioden förutsätter att sådana strukturella eller lagstiftningsmässiga om-

ständigheter har tillkommit som inte har föranletts av avtalsparterna, och 

som påverkar innehållet i avtalet. Senast tre år innan avtalets utgång ska 

parterna uppta frågan om en eventuell förlängning av avtalet jämte eventu-

ell ändring av dess innehåll till förhandling. 

 

Kommundirektörens förslag: 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå inför kommunfullmäktige att avtalsför-

slagen i Bilaga C gällande köp av skolplatser och fritidshemsplatser av Ma-

riehamns stad ska godkännas. 

 

BESLUT: 

Kommundirektörens förslag godkänns. 

_______________ 
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Dnr:  BRNÄLD     295/22      

 

61 § SEKRETESSBELAGT ÄRENDE – FÖRVALTNINGSTVISTEMÅL 

 

KST § 61/27.3.2023: 

            

                            Ärendet behandlas sekretessbelagt i enlighet med offentlighetslagens (2021:79) 21 §. 
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62 § SAMMANTRÄDETS AVSLUTANDE 

 

Sammanträdet avslutas kl. 19.20. 

 

Besvärsanvisning, enligt bilaga: 

                    ./.                    Bilaga 1. 

_______________ 
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ANVISNING FÖR RÄTTELSEYRKANDE OCH BESVÄRSANVISNING 

 

 

FÖRBUD ATT SÖKA ÄNDRING 
 

Vad förbudet grundar sig på 
 

Eftersom nedan nämnda beslut endast gäller beredning eller verkställighet kan enligt 112 § 

kommunallagen (ÅFS 1997:73) rättelseyrkande inte framställas eller kommunalbesvär anföras 

över beslutet. 
 

Paragrafer i protokollet: 46, 48, 49, 51, 52, 54, 56, 58, 60, 62 
 

Besvär kan inte anföras över nedan nämnda beslut, eftersom ett skriftligt rättelseyrkande enligt 

110 § kommunallagen kan framställas över beslutet. 
 

Paragrafer i protokollet: 43, 44, 45, 50, 53, 55, 57, 59, 61 
 

Enligt annan lagstiftning kan besvär inte anföras över nedan nämnda beslut. 
 

Paragrafer i protokollet och grunderna för besvärsförbud: - 

 

 

ANVISNING FÖR RÄTTELSEYRKANDE 
 

Myndighet till vilken rättelseyrkande kan framställas samt tid för yrkande av rättelse 
 

Skriftligt rättelseyrkande får framställas av den som ett beslut avser eller den vars rätt, skyldighet 

eller fördel direkt påverkas av beslutet (part) samt av kommunmedlemmarna. 
 

Myndighet hos vilken rättelse yrkas är: 
 

Kommunstyrelsen i Jomala 

PB 2 

AX-22 151 JOMALA 
 

Paragrafer i protokollet: 43, 44, 45, 50, 53, 55, 57, 59, 61 
 

Yrkandet ska framställas inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. En part anses ha fått del av 

beslutet sju dagar efter dagen då brevet avsändes eller tre dagar efter att ett e-postmeddelande 

med beslutet skickades, om inte något annat påvisas. En kommunmedlem anses ha fått del av be-

slutet den sjunde dagen efter det att ett meddelande om att beslutet finns tillgängligt på kommu-

nens webbplats publicerades på kommunens elektroniska anslagstavla.  
 

Rättelseyrkandets innehåll 
 

Rättelseyrkandet ska innehålla ändringsyrkande (hur man vill att beslutet ska ändras) och vad det 

grundar sig på (varför beslutet ska ändras). Yrkandet ska undertecknas av den som framställer 

det. 
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KOMMUNALBESVÄR 

 

Besvärsmyndighet och besvärstid 
 

Kommunalbesvär får anföras av den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel di-

rekt påverkas av beslutet samt kommunmedlemmarna.   
 

Besvärsmyndighet är: 

Ålands förvaltningsdomstol 

PB 31, Torggatan 16 

AX-22 101 MARIEHAMN 

E-post: aland.fd@om.fi 
 

Paragrafer i protokollet: - 
 

Besvärstid är inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. En part anses ha fått del av beslutet sju 

dagar efter dagen då brevet avsändes eller tre dagar efter att ett e-postmeddelande med beslutet 

skickades, om inte något annat påvisas. 
 

Besvär vad gäller beslut i ärenden om antagande, ändring eller upphävande av en general-

plan, detaljplan eller byggnadsordning med stöd av plan- och bygglagen (ÅFS 2008:102) för 

landskapet Åland får anföras av  

- den som ett beslut avser eller den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av beslutet,  

- kommunmedlemmar, 

- landskapsregeringen, och  

- en i landskapet registrerad sammanslutning, i ärenden som hör till dess verksamhetsområde.  
 

Paragrafer i protokollet: 47 
 

Besvärstiden för beslut i ärenden gällande antagande, ändring eller upphävande av en general-

plan, detaljplan eller byggnadsordning med stöd av plan- och bygglagen är inom 30 dagar från 

dagen för delfåendet av beslutet. En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter dagen då 

brevet avsändes eller tre dagar efter att ett e-postmeddelande med beslutet skickades, om inte nå-

got annat påvisas. En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet den sjunde dagen efter det att 

ett meddelande om att beslutet finns tillgängligt på kommunens webbplats publicerades på 

kommunens elektroniska anslagstavla. 

 

 Besvärsskrift 
 

I besvärsskriften ska uppges 

- det beslut i vilket ändring söks 

- vilka ändringar som yrkas i beslutet 

- grunderna för att beslutet bör ändras 

-  vad besvärsrätten grundar sig på om det överklagade beslutet inte avser ändringssökanden 

själv 

-  ändringssökandens namn, postadress och kontaktuppgifter 
 

Besvärsskriften ska undertecknas av ändringssökanden själv eller av den som för hans eller hen-

nes talan. Om talan förs av ombud ska också dennas kontaktuppgifter uppges.  
 

mailto:aland.fd@om.fi
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Till besvärsskriften ska fogas det överklagade beslutet med besvärsanvisning, utredning om när 

ändringssökanden har fått del av beslutet och de handlingar som ändringssökanden åberopar som 

stöd för sina yrkanden, om dessa inte redan tidigare har lämnats till besvärsmyndigheten.  
 

Inlämnande av handlingarna 
 

Besvärshandlingarna ska inlämnas till besvärsmyndigheten före besvärstidens utgång. Besvärs-

handlingarna kan även sändas med post eller genom bud, men i så fall på avsändarens eget an-

svar. Handlingarna ska lämnas till posten i så god tid att de kommer fram innan besvärstiden går 

ut. 
 

Avgift 
 

Hos den som söker ändring genom besvär till förvaltningsdomstolen kan det tas ut en rättegångs-

avgift i enlighet med lagen om domstolsavgifter (FFS 1455/2015). 

 

 

 

 


